# 36 th Founder's Day

Celebration Ceremony 三十六周年院慶典禮



11:30 a.m. Friday 14 January 2022

二零二二年一月十四日(星期五) 上午十一時三十分

香港中文大學 **逸夫書院 Shaw College** The Chinese University of Hong Kong



院 歌 College Song

曲 林聲翕詞 陳佳鼐 劉殿爵

( ] =96 ) 逸 夫 天 書 院環山 接 高 樂哉 抱 海 逸 夫 書 院 歌 不 霄 絃 輟 雲 mf 慎 思明 辨 溫 故 知 新 堅 強 發 莫怕 路 遙 大 致 知 格 懷 志

力

直

須

年

少

努

cresc.

人

羣

福

造

## 程 序 Programme

院歌	眾立
College Song	Assembly stands
院長致歡迎辭	梁耀堅教授
Welcome Address by Head of College	Professor LEUNG Yiu-kin Freedom
主禮嘉賓致辭	林曉鋒博士 工程師
Address by Guest of Honour	Ir Dr. Alan LAM Hiu-fung
致送紀念品予主禮嘉賓	馮兆滔先生
Presentation of Souvenir to Guest of Honour	Mr. FUNG Siu-to Clement
頒發獎學金	莊紹勇教授
Scholarships Presentation	Professor JONG Siu-yung Morris
獲獎同學代表致謝辭	曾建晴同學
Vote of Thanks by Representative of Scholarship Recipients	Mr. TSANG Kin-ching
頒發長期服務感謝狀 Presentation of Certificates of Appreciation to Long-serving Shaw Members	范思浩先生 Mr. FAN Shi-hoo Hamen
頒發書院通識教育課程傑出教學表現狀 Presentation of Certificates of Recognition to College General Education Course Teachers	范思浩先生 Mr. FAN Shi-hoo Hamen
頒發逸夫之星傑出校友獎項	馮兆滔先生
Presentation of Star of Shaw Awards	
學生會幹事會會長致辭 Message from President of Executive Committee of Student Union	蘇俊瑋同學 Mr. So Chun-wai Adrian
校友會會長致辭 Message from President of Alumni Association	

## 主禮嘉賓 林曉鋒博士 工程師



林曉鋒博士工程師是2015香港十大傑出青年。自1996年開始,在中大從事科研及資訊科技研發,一直積極參與各項資訊科技界專業及公共服務,於2004年創辦Sengital Limited 港科研有限公司,多年來屢獲殊榮,獲得數十個科技獎項及相關專利。他亦擔任香港中文大學及香港城市大學的客席教授,任教人工智能及物聯網科技相關課程。

林博士先後於2019年及2020年起分別擔任資優教育學院主席及香港中文 大學校友會聯會教育基金會主席,致力服務教育,為香港培育優秀人才。

## Guest of Honour Ir Dr. LAM Hiu-fung Alan

Ir Dr. Alan Lam is one of awardees of Ten Outstanding Young People in Hong Kong in 2015. He has been engaged in scientific research and information technology research and development in CUHK since 1996, and actively participating in various professional and public services in the information technology sector. He founded Sengital Limited in 2004. Over the years, he has won numerous awards and obtained dozens of innovation and technology awards and related patents. He is serving as an Adjunct Professor at the Chinese University of Hong Kong and the City University of Hong Kong, teaching courses related to the internet of things and artificial intelligence.

Ir Dr. Alan Lam started to serve as chair of Hong Kong Academy for Gifted Education and CUHKFAA Education Foundation in 2019 and 2020 respectively to support education and incubate talents for Hong Kong.

#### 長期服務感謝狀獲獎教職員 Certificate of Appreciation for Long-serving Members of Shaw College List of Recipients

(按教職員英文名字排列 In alphabetical order of recipients' names)

獲獎教職員	Recipients	學系/部門	Departments/Units
陳秀娟女士	Ms. CHAN Sau-kuen Kanna	逸夫書院	Shaw College
陳南教授	Professor CHEN Nan	系統工程與工程管理學系	Department of Systems Engineering & Engineering Management
方頴聰博士	Dr. FONG Wing-chung	數學系	Department of Mathematics
黃波教授	Professor HUANG Bo	地理與資源管理學系	Department of Geography & Resource Management
羅日昭博士	Dr. LAW Yat-chiu	計算機科學與工程學系	Department of Computer Science & Engineering
梁麗娟博士	Dr. LEUNG Lai-kuen Grace	新聞與傳播學院	School of Journalism & Communication
羅奇偉博士	Dr. LO Ki-wai	中國語言及文學系	Department of Chinese Language & Literature
吳志輝教授	Professor NG Chi-fai Anthony	外科學系	Department of Surgery
施康教授	Professor SHI Kang	經濟學系	Department of Economics
譚麗珊教授	Professor TAM Lai-shan	内科及藥物治療學系	Department of Medicine and Therapeutics
曾偉紅女士	Ms. TSANG Wai-hung	逸夫書院	Shaw College
王毅翔教授	Professor WANG Yixiang	影像及介入放射學系	Department of Imaging and Interventional Radiology
黃嘉健先生	Mr. WONG Ka-kin Ron	專業進修學院	School of Continuing and Professional Studies
王玉蓮女士	Ms. WONG Yuk-li	逸夫書院	Shaw College
張萌教授	Professor ZHANG Meng	市場學系	Department of Marketing

#### 書院通識教育課程傑出教學表現狀獲獎老師

#### Certificate of Recognition for Outstanding Teaching Performance in College General Education Course List of Recipients

(按教職員英文名字排列 In alphabetical order of recipients' names)

獲獎老師	Recipients	學系/部門	Departments/Units
劉紹麟博士	Dr. LAU Siu-lun	社會學系	Department of Sociology
李勁華博士	Dr. LEE King-wa	社會學系	Department of Sociology
魏雄鉅博士	Dr. NGAI Hung-kui	生命科學學院	School of Life Sciences
單志民先生	Mr. SHIN Chi-man Thomas	新聞與傳播學院	School of Journalism & Communication
曾令銘教授	Professor TSANG Ling-ming	生命科學學院	School of Life Sciences
蔡錫昌先生	Mr. TSOI Sik-cheong Hardy	逸夫書院	Shaw College
黃幹知先生	Mr. WONG Kon-chi	社會工作學系	Department of Social Work

#### 逸夫之星傑出校友 - 得獎人 Star of Shaw - Awardee

提名人 nominator 鄧咏堯先生

Mr. TANG Wing-yiu



徐區懿華女士 小學教育 / 1999

徐區懿華女士畢業於逸夫書院,在學期間活躍積極,參與各項活動,曾獲優秀運動員和優秀學 業成就獎。畢業後,獲教育學院院長推薦,在一所小學擔任英文科主任,其後為資助學校、直 資學校及國際學校編寫新課程。她曾於一所國際學校任校長,2014年臨危受命,加入一間時 陷困境的學校並成功轉型為一所知名直資小學。

徐女士之領導力不僅獲家校好評,也得到不同機構認可。2018年,她榮獲香港教育行政學 會「優秀教學行政人員」及「『新時代的教育願景』首屆兩地青年校長論壇」論文獎一等 獎;2019年,她榮獲由華中師範大學主辦的「第三屆粵港澳大灣區教育創新論壇」優秀論文 獎,成績有目共睹。

力臻學校發展之餘,徐女士亦為香港的教育貢獻良多。她在香港教育大學擔任客席講師,培育 一班擬任校長及學校行政人員。她參與多個教育局不同委員會的工作。她亦為《明報》、《星 島日報》、《香港經濟日報》和《信報》專欄撰稿,分享在教育工作中的得着和心得。

過去兩年,全球努力對抗新冠疫症,早期更出現口罩荒,在一位中大校友的幫助下,徐女士 為過百間學校的教師採購口罩,同時聯同其他校長,創作了三部音樂短片:《Beat Maskcue》、《2020世界會好番(校園版)》和一部微電影《我有個夢》。徐女士熱心教育 事業,積極為社會作貢獻可見一斑。

#### Mrs. HSU AU Yee-wah Eva

Primary Education / 1999

Mrs. HSU AU Yee-wah Eva was an active member of Shaw College. She participated in various activities and was awarded outstanding athlete and outstanding academic achievement awards during her study at Shaw College. After graduation, she was recommended by the Dean of the Faculty of Education to take up a leadership role as the Head of English in a primary school. Since then, she has written new curricula for primary schools in different sectors, including aided schools, direct subsidy scheme schools and international school. She became a principal of an international school, later joined another school in 2014 and turned it from a struggling one to a reputable direct subsidy scheme school.

Her great leadership was not only well received by the students, parents and colleagues in her school, but is also highly recognised by the public and different organisations. She was awarded the Outstanding Education Administrator Award by the Hong Kong Council for Educational Administration, the Mainland Hong Kong Young Principals Forum Best Academic Paper Award (First Prize) in 2018, and the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area Education Innovation Best Academic Paper Award in 2019.

She puts enormous effort to her school and strives to better the education system of Hong Kong. She is a guest lecturer at The Education University of Hong Kong for newly appointed and aspiring principals. She serves on different committees of the Education Bureau. She also spends her spare time as a columnist for Ming Pao, Sing Tao, HKET and HKEJ. Mrs. HSU is highly respected in the education sector due to her contribution to the society.

The whole world has been struggling to survive the COVID-19 pandemic, and it has been no different in Hong Kong. With the help of another CUHK alumnus, Mrs. HSU helped over 100 schools to source masks for teachers amid a citywide shortage. She also worked with other principals and created three music videos: "Beat COVID Maskcue", "2020 世界會好番 (校園版)" and a mini-movie "我有個夢".

## 逸夫之星傑出校友 - 得獎人

Star of Shaw - Awardee

提名人 nominator 李嘉敏女士 Ms. LEE Sabrina Carmen



**唐藝女士** 專業會計學 / 2012

唐藝女士出生於福建福州,2007年來港就讀香港中文大學專業會計系。2016年進入紐約大學電影學院,首部短片作品,在尼泊爾拍攝的《尋找黑山羊》獲得美國電影學院電影節評審團榮譽獎以及聖路易斯國際電影節最佳真人短片,是尼泊爾歷史上第一個獲得奧斯卡認證的短片。唐女士也被美國奧斯丁電影節評為2020年最值得關注的25位編劇之一。她的第二部短片作品,由香港鮮浪潮國際短片節資助完成的《天下烏鴉》獲得法國康城影展「最佳短片金棕櫚獎」,成為香港首部獲此殊榮的短片。唐藝女士是歷史上第一位獲得金棕櫚獎項的華人女性導演。

唐女士現由美國經紀公司WME以及M88代理,她希望可以繼續在世界各地流浪,創作更多跨文化的作品。

#### Ms. TANG Yi

Professional Accountancy / 2012

Ms. TANG Yi was born and raised in Fuzhou, Fujian. She was admitted in the Chinese University of Hong Kong in 2007 where she majored in Professional Accountancy. She moved to New York in 2016 to attend New York University, as a graduate Film student at Tisch School of the Arts. Her debut short, Black Goat, won the Special Jury Mention at AFI Film Fest and Best Live Action Short at St. Louis International Film Festival, making the film the first Oscar-qualified short from Nepal. She was also named as one of the 25 Screenwriters to Watch in 2020 by Austin Film Festival. Her second short, All the Crows in the World, won Short Film Palme d'Or at Cannes Film Festival in 2021. It is the first Hong Kong film to have ever won this prize. Ms. TANG Yi is also the first Chinese female director to have won the Palme d'Or.

Ms. TANG is currently represented by WME and M88. She would like to continue her journey and create more cross-cultural stories.

# 逸夫之星傑出校友 - 得獎人

Star of Shaw - Awardee

提名人 nominator 林曉鋒博士 工程師 Ir Dr. LAM Hiu-fung



**曾偉華先生** 電子工程學 / 2005

曾偉華先生畢業於香港中文大學電子工程學系。在2010年,憑著其電氣、電子和系統研發的多年成熟經驗,創立了香港第一家電動汽車充電服務公司 EV Power,更迅速成為香港的主要營運商。2014年,公司拓展至中國領域,三年後更締造了中國領先充電運營商的佳績。隨後,曾先生獲邀擔任全球最大的電動汽車充電網絡服務商Hubject Ltd的首席執行官,以兩年時間將全中國超過二十萬個電動汽車充電設備接入該公司的充電網絡,並向許多國內汽車公司提供服務,協助他們進入海外市場。

2021年初,曾先生帶著堅韌熱誠及創業精神,以超過十多年的專業經驗、領導才能和獨特的充電技術,再次投入香港創新科技市場,成立「希路能源有限公司HALO Energy Limited」。當中所帶來嶄新的電動車充電網絡和移動服務模式"宜加充電E+ Charging",是利用一套由HALO Energy 自行研發的通用電動車負荷管理系統來支持不同品牌電動車的充電器。 藉著全球電動車發展的浪潮以及響應全球應對氣候變化,各國推動綠色能源發展機遇下, HALO正處於高速發展階段,在完成了Pre-A融資同時,亦成為香港科技園 LEAP Programme的重點培育公司,積極參與本地地產發展商和國際能源企業 「蜆殼石油Shell」 共同合作的項目,目標是成為超級充電站的領頭人,為電動車車主提供最佳的充電體驗,他帶領著HALO逐步邁向全球一體化電動車充電營運企業的新里程。

#### Mr. TSANG Wai-wah Martin

Electronic Engineering / 2005

Mr. TSANG Wai-wah Martin, graduated from the Electronic Engineering Department of The Chinese University of Hong Kong. In 2010, based on his years of experience in the industry, Mr. TSANG established a company of EV Power, the first universal EV charger and charging network system company in Hong Kong, which then quickly became the leading EV charging service provider in Hong Kong and expanded to the China market in 2014. Three years later, the company achieved outstanding results for the leading charging operator in China. Shortly after, he was invited to become the CEO of Hubject Limited, the world's largest provider of electronic roaming charging networks for electric vehicles. Within two years, it has connected more than 200,000 EV charging points of many domestic automotive companies to its charging network. It has also assisted the auto companies in China to enter overseas markets.

In early 2021, Mr. TSANG re-entered the innovation and technology market in Hong Kong with tenacious enthusiasm, using his more than 10 years of professionalism, leadership and unique charging technology achievements, and demonstrated his entrepreneurial spirit by establishing "HALO Energy Ltd". The new EV charging network and E-mobility service model "E+ Charging", uses a universal EV load management system developed by HALO Energy to support varied brands of EV chargers. Capitalizing on the global wave of electric vehicle development and addressing global climate change, HALO grows rapidly as countries promote opportunities for green energy development and has become a key incubator for the Hong Kong Science and Technology Park under the LEAP programme while completing Pre-A financing. The company is actively involved in a partnership project with different mega real estate developers and international energy company "Shell" with the goal of becoming a leader in supercharging stations. Mr. TSANG is leading HALO to a new milestone as a global integrated electric vehicle charging operation.

